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Studentka: napřed ať platí stát, pak my
Týden neklidu, který uspořádali vysokoškoláci, aby upozornili na to, čemu říkají podfinancování vysokých škol, končí.

Jednou z organizátorek je studentka anglistiky Univerzity Palackého v Olomouci Lucie Trávníčková.

LN: Jste spokojená s účastí studentů na jednotlivých akcích?

Například v pondělí odpoledne jsme čekali víc lidí, ale hudební akce večer byla navštívená opravdu hojně.

LN: Některé školy se k vám nepřipojily.

Ano, například brněnská Masarykova univerzita. Za tím je politická propagace tamního rektora Jiřího Zlatušky. Ale někteří
studenti z Brna nám vyjadřují solidaritu jednotlivě.

LN: Organizátoři protestů hovoří o mnohamiliardovém vnitřním dluhu českých vysokých škol. V čem je podle vás nejvíc
patrný?

V hmotných investicích. Například Filozofická fakulta Univerzity Palackého nemá ani na novou omítku.

LN: Přitom většina škol nevypadá zašle, a v Brně se dokonce staví nový rozsáhlý kampus.

Ano v Brně. Pokud se zeptáte studentů z Olomouce na Brno, asi vám taky neřeknou nic moc pozitivního.

LN: Nebojíte se, že nátlak studentů na zvýšení státních dotací vyvolá protitlak na zavedení školného?

Už vyvolal, hned první den. Když jsme vystupovali s kolegy v olomouckém rozhlase, posluchači v tomto smyslu reagovali.

LN: Vy byste byla pro to, aby studenti platili část nákladů na vysokoškolské vzdělávání sami?

Myslím, že bychom se o tom neměli bavit dřív, než budou navýšeny státní dotace a snížen ten vnitřní dluh.

LN: Co vám při studiu na vysoké škole chybí? Dobří učitelé?

Učitele máme vynikající, a proto si myslím, že by si zasloužili víc peněz. U nás na olomoucké filozofické fakultě je
profesorský plat kolem dvaceti tisíc. O asistentských ani nemluvím.

LN: Máte pocit, že studenti jsou při správě školy, na niž mají už dneska vliv, dost aktivní?

Já se stýkám s těmi aktivními. A máme výsledky. Například při posledním zasedání Akademického senátu Univerzity
Palackého jsme dosáhli toho, že nebyl navýšen rozpočet pro centrální jednotky, jako je rektorát, sportovní hala,
informační centrum a podobně, a ty peníze byly rozděleny na fakulty. To je skoro revoluční čin. *
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